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Politisk styringsstruktur og reglement for Alver kommune - høyring  

 

Vedlegg :  

Reglement - Alver - til uttaleVedlegg - matrise 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Saka vert lagt fram utan framlegg til vedtak. 

………………………… 

 

 

Ungdomsrådet - 011/19 
 

UR - behandling: 
Lindås Ungdomsråd (LUR) har over 2 møte sett gjennom "Politisk styringsstruktur og 
reglement for Alver kommune", utelukkande med fokus på "Reglement for Ungdomsråd". 
LUR har følgjande innspill: 
- LUR er positive til talet på medlemmer foreslått frå ungdomsskulenivå og vidaregåande 
nivå (8/8 + 3/3) 
LUR meiner at eit ungdomsråd med rundt 15 medlemmer er ein ok storleik. 
- LUR stiller seg spørrande til rekrutteringen frå "Andre lag og organisasjonar for ungdom". 
LUR meiner dette er for ope, og dessutan at det vil vera omfattande å finna gode system 
som sikrar gode val av medlemmer.  
LUR foreslår å sjå om t.d. dei kommunale ungdomsklubbane v/klubbstyret kan stilla med 1 
representant kvar. Med dagens kommunale tilbod, vil det tilseia 5 medlemmer (5 
ungdomsklubbar).  
-LUR meiner at Fellesnemnda med hjelp av det politiske reglementet (eller på anna vis) må 
sikra at det lokale engasjementet frå ungdom ivaretas òg i Alver kommune. T.d. har Radøy 
ungdomsråd i dag 17 representantar, og kan oppleva å bli redusert til 1 representant i Alver 
kommune.  
Eit "Demokratiprogram for barn og unge", lokale arbeidsgrupper, utvikling av 
elevrådsarbeidet, eller andre modellar, kan vera utgangspunkt for å sikra engasjement og 



 

 

påverknad frå ungdom der dei bur.  
- LUR meiner at reglementet bør vera meir konkret og gi retningslinjer for korleis medlemmer 
skal veljast.  
LUR foreslår at representantar frå ungdomskole til ungdomsrådet blir valt via elevråda. 
- LUR meiner det bør stå noko om opplæring i reglementet, for å sikra at nye medlemmer får 
nok opplæring. T.d. at ungdomsrådet skal ha 2 dagar med opplæring kvar haust.  
- LUR meiner at reglementet må seia noko om kva for aldersgrenser som gjeld for 
representantane.  
Når det gjeld forslag om godtgjersle til medlem og leiar av ungdomsrådet, har LUR følgjande 
innspill: 
- LUR støttar at det bør vera ein godtgjersle for medlemmene.  
I Alver kommune blir det stor reiseavstandar for mange av medlemmene. For å sikra 
oppmøte på møta, kan godtgjersle vera eit bra insentiv.  
- LUR er usikre på om satsane 0,07% og 0,05% er litt for høgt, og ber om at prosjektgruppa 
tar ei ny vurdering på satsen. LUR ønsker ikkje ein situasjon der ungdom blir vald inn i 
ungdomsrådet i den hensikten i å skulla tena pengar. Engasjement for ungdom og 
samfunnet må vera motivasjonsfaktoren. 
 

 

UR - vedtak: 
Lindås Ungdomsråd (LUR) har over 2 møte sett gjennom "Politisk styringsstruktur og 
reglement for Alver kommune", utelukkande med fokus på "Reglement for Ungdomsråd". 
LUR har følgjande innspill: 
- LUR er positive til talet på medlemmer foreslått frå ungdomsskulenivå og vidaregåande 
nivå (8/8 + 3/3) 
LUR meiner at eit ungdomsråd med rundt 15 medlemmer er ein ok storleik. 
 
- LUR stiller seg spørrande til rekrutteringen frå "Andre lag og organisasjonar for ungdom". 
LUR meiner dette er for ope, og dessutan at det vil vera omfattande å finna gode system 
som sikrar gode val av medlemmer.  
LUR foreslår å sjå om t.d. dei kommunale ungdomsklubbane v/klubbstyret kan stilla med 1 
representant kvar. Med dagens kommunale tilbod, vil det tilseia 5 medlemmer (5 
ungdomsklubbar).  
 
-LUR meiner at Fellesnemnda med hjelp av det politiske reglementet (eller på anna vis) må 
sikra at det lokale engasjementet frå ungdom ivaretas òg i Alver kommune. T.d. har Radøy 
ungdomsråd i dag 17 representantar, og kan oppleva å bli redusert til 1 representant i Alver 
kommune.  
Eit "Demokratiprogram for barn og unge", lokale arbeidsgrupper, utvikling av 
elevrådsarbeidet, eller andre modellar, kan vera utgangspunkt for å sikra engasjement og 
påverknad frå ungdom der dei bur.  
 
- LUR meiner at reglementet bør vera meir konkret og gi retningslinjer for korleis medlemmer 
skal veljast.  
LUR foreslår at representantar frå ungdomskole til ungdomsrådet blir valt via elevråda. 
 
- LUR meiner det bør stå noko om opplæring i reglementet, for å sikra at nye medlemmer får 
nok opplæring. T.d. at ungdomsrådet skal ha 2 dagar med opplæring kvar haust.  
 
- LUR meiner at reglementet må seia noko om kva for aldersgrenser som gjeld for 
representantane.  
 
Når det gjeld forslag om godtgjersle til medlem og leiar av ungdomsrådet, har LUR følgjande 
innspill: 



 

 

 
- LUR støttar at det bør vera ein godtgjersle for medlemmene.  
I Alver kommune blir det stor reiseavstandar for mange av medlemmene. For å sikra 
oppmøte på møta, kan godtgjersle vera eit bra insentiv.  
 
- LUR er usikre på om satsane 0,07% og 0,05% er litt for høgt, og ber om at prosjektgruppa 
tar ei ny vurdering på satsen. LUR ønsker ikkje ein situasjon der ungdom blir vald inn i 
ungdomsrådet i den hensikten i å skulla tena pengar. Engasjement for ungdom og 
samfunnet må vera motivasjonsfaktoren. 
 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne - 017/19 
 

RMNF - behandling: 
Ingen merknader, samrøystes.  
 

 

RMNF - vedtak: 
Ingen merknader. 
 

 

Eldrerådet - 012/19 
 

ER - behandling: 
Merknad:  Eldrerådet meinar at her er det gjort eit godt arbeid.  
Ellers ingen merknader, samrøystes. 

 

 

ER - vedtak: 
Uttale frå Eldrerådet - 14.05.2019: 
Eldrerådet meinar at her er det gjort eit godt arbeid. 
 
 

 

Levekårsutvalet - 014/19 
 

LE - behandling: 
Levekårsutvalet vil spela inn følgjande i høyringa: 
1. Ved kvart utval bør det gjerast endring i teksten.   Det må stå kor mange medlemmer 

utvalet skal ha, og så: i tillegg kjem varamedlemmer. 
2. Bør takstnemnda nemnast i reglementet? 
3. Teksten:  Utvalet har normalt møte frå.., bør endrast til:  Utvalet sine ordinære møter 

starter normalt kl..... 
4. Om det viser seg at eit utval har for mange saker, bør ein sjå på fordelinga av 

arbeidsoppgåver på nytt. 
 
Framlegget vart samrøystes vedteke.  
 

 

LE - vedtak: 
Uttale frå Levekårsutvalet - 14.05.2019: 

1. Ved kvart utval bør det gjerast endring i teksten.   Det må stå kor mange 



 

 

medlemmer utvalet skal ha, og så: i tillegg kjem varamedlemmer. 
2. Bør takstnemnda nemnast i reglementet? 
3. Teksten:  Utvalet har normalt møte frå.., bør endrast til:  Utvalet sine ordinære 

møter starter normalt kl..... 
4. Om det viser seg at eit utval har for mange saker, bør ein sjå på fordelinga av 

arbeidsoppgåver på nytt. 

 

 

Plan- og miljøutvalet - 052/19 
 

PM - behandling: 
Framlegg frå I. Fjeldsbø-H: 
Kommunestyret og alle ordinære Utval sine ordinære møter, skal starta kl 9.00. Dette vil gje 
alle i samfunnet anledning til å delta i politisk arbeid. 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

 
 
 

 

PM - vedtak: 
Uttale frå Plan- og miljøutvalet - 15.05.2019: 
Kommunestyret og alle ordinære Utval sine ordinære møter, skal starta kl 9.00. Dette vil gje 
alle i samfunnet anledning til å delta i politisk arbeid. 

 
 

 

 

Formannskapet - 042/19 
 

FO - behandling: 
Møtegodtgjersle for sakkyndig takstnemnd og klagenemnd må og vera med i oversikten. 
Formannskapet bed prosjektgruppa vurdere om faktiske omsorgsutgifter (legitimerte) skal 
dekkjast. 
Då fast godtgjersle for kommunestyremedlemmar og utvalsmedlemmar er likt bør ein fjerne 
fast godtgjersle for utvalsmedlemmar. 
Varaordførar: same vilkår som ordførar, sjukepengar mm 
Medlemmar i andre råd må og få dekkja tapt arbeidsforteneste. Vurdere i alle styrer, råd og 
utval. 
Formannskapet støttar følgjande punkt i uttalen ungdomsrådet.  
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

 

FO - vedtak: 
Møtegodtgjersle for sakkyndig takstnemnd og klagenemnd må og vera med i oversikten. 
Formannskapet bed prosjektgruppa vurdere om faktiske omsorgsutgifter (legitimerte) skal 
dekkjast. 
Då fast godtgjersle for kommunestyremedlemmar og utvalsmedlemmar er likt bør ein fjerne 
fast godtgjersle for utvalsmedlemmar. 
Varaordførar: same vilkår som ordførar, sjukepengar mm 



 

 

Medlemmar i andre råd må og få dekkja tapt arbeidsforteneste. Vurdere i alle styrer, råd og 
utval. 
 
Lindås ungdomsråd - LUR - har følgjande innspill: 
- LUR er positive til talet på medlemmer foreslått frå ungdomsskulenivå og vidaregåande 
nivå (8/8 + 3/3) 
LUR meiner at eit ungdomsråd med rundt 15 medlemmer er ein ok storleik. 
- LUR stiller seg spørrande til rekrutteringen frå "Andre lag og organisasjonar for ungdom". 
LUR meiner dette er for ope, og dessutan at det vil vera omfattande å finna gode system 
som sikrar gode val av medlemmer.  
LUR foreslår å sjå om t.d. dei kommunale ungdomsklubbane v/klubbstyret kan stilla med 1 
representant kvar. Med dagens kommunale tilbod, vil det tilseia 5 medlemmer (5 
ungdomsklubbar).  
Når det gjeld forslag om godtgjersle til medlem og leiar av ungdomsrådet, har LUR følgjande 
innspill: 
 
- LUR støttar at det bør vera ein godtgjersle for medlemmene.  
I Alver kommune blir det stor reiseavstandar for mange av medlemmene. For å sikra 
oppmøte på møta, kan godtgjersle vera eit bra insentiv.  
 
- LUR er usikre på om satsane 0,07% og 0,05% er litt for høgt, og ber om at prosjektgruppa 
tar ei ny vurdering på satsen. LUR ønsker ikkje ein situasjon der ungdom blir vald inn i 
ungdomsrådet i den hensikten i å skulla tena pengar. Engasjement for ungdom og 
samfunnet må vera motivasjonsfaktoren. 
 

 

 
 
 
Saksopplysningar: 
Saka skal til uttale i ungdomsråd, eldreråd, råd for menneske med nedsett 
funksjonsevne,levekårsutvalet, plan- og miljøutvalet og formannskapet 

Bakgrunn 

Saksutgreiing med vedtak i fellesnemnda sak 016/19 Politisk styringsstruktur og reglement 
for Alver kommune: 

Prosjektgruppa sitt framlegg til vedtak: 
Fellesnemda tek framlagt sak om Politisk styringsstruktur og reglement for Alver 
kommune til orientering. 
 
Saka blir sendt på høyring til utvala i Lindås, Meland og Radøy med svarfrist innan 
12.05.19 
 
Endeleg innstilling i saka vil bli lagt fram i Fellesnemda sitt møte 03.06.2019. 
 

Fellesnemnda Alver 01.04.2019: 
Handsaming: 

Orientering frå prosjektgruppa ved leiar Kenneth Murberg og nestleiar Leif Hosøy 
Sleire. 
 
Framlegg  som prosjektgruppa med følgjande endring Frå N.M.Aadland-H 



 

 

Meland: 
Saka blir sendt på høyring til utvala og dei politiske partia i Lindås, Meland og Radøy 
med svarfrist innan 20.05.19 
Prosjektgruppa sitt framlegg med endring vart samrøystes vedteke 
 
FA- 016/19 Vedtak: 

 

Bakgrunn for saken: 
Fellesnemnda vedtok prosjektmandat for politisk styringsstruktur og lokaldemokrati 
12.03.2018. 

Det vart vald ei prosjektgruppe som hadde som hovudmål med å utgreie og koma med 
framlegg om politisk organisering og struktur for Alver kommune. 

Prosjektgruppa: 
Leiar Kenneth Taule Murberg – H, Radøy  
Nestleiar Leif Hosøy Sleire – Krf, Lindås 
Anne Grete Eide – Ap, Meland 
Marit Samnøy Jøssang – Krf, Meland 
Sveinung Toft – V, Lindås 
 
I framlegget frå prosjektgruppa ligg intensjonsavtalensitt punkt 6.demokratimodellen til 
grunn for den politiske organiseringa. 
 
Prinsippet om gjennomgåande representasjon ligg til grunn for val av formannskap og 
faste utval. 
 
Det som no vert lagt fram frå prosjektgruppa er: 

· reglement for kommunestyre, formannskap, utval og råd.  
· Budsjettreglement 
· Prosjektstyring 
· Rapportering frå rådmann 
· Etiske retningsliner  
· Delegering til rådmann 
· Arbeidsvikår og godtgjersle til folkevalde 

Prosjektgruppa har hatt ein gjennomgang av reglement for kommunar tilsvarande Alver i 
tillegg til gjeldande reglement for Radøy, Meland og Lindås.  
 
Ved rullering av reglementet rår prosjektgruppa til å redusere tal medlemmar i 
kommunestyret. 

 

 

………………………… 

 

 

 



 

 

 
 


